
 

 

Voor ons ligt de meerjaren begroting voor 2018 tot 2021. In de ogen van de PvdA een 

beleidsarme begroting. Er staat weinig nieuw beleid in. 

 

Het wordt echter tijd voor nieuw beleid met frissen ideeën.  

 
Voorzitter, aan het einde van een raadsperiode is het niet zo heel vreemd dat er weinig 

nieuw beleid in de begroting staat.  

Langzaam maar zeker maakt de lokale politiek zich op voor de verkiezingen. We zullen ons 

echter moeten blijven buigen over de onderwerpen die voor onze kleine gemeenschap van 

belang zijn. 

 

De afgelopen jaren heeft de PvdA er steeds voor gepleit dat met de ruime financiële positie 

waar de gemeente Beesel zich in bevind iets gedaan werd. Wij zagen steeds geen reden om 

de OZB te verhogen.  We zijn blij dat de OZB dan ook in deze begroting niet verhoogd wordt. 

Voorzitter goed dat het college naar de PvdA geluisterd heeft. Dank daarvoor. 

 

De financiële positie van de gemeente Beesel is nog steeds zeer goed, de ratio het 

weerstandsvermogen is 3,5. Voorzitter… de PvdA realiseert zich dat we als kleine gemeente 

best wat spek op de ribben mogen hebben. We vinden echter ook dat we moeten waken 

voor obesitas/overgewicht. De risico’s op aandoeningen als gevolg van …. Kunnen je zeer 

beperken. Wat we hiermee bedoelen is dat je in conditie en gezond moet blijven om een 

juiste BMI te hebben. M.a.w. voorzitter, dat wat je in de begroting opneemt ook daadwerkelijk 

uitvoeren en voordat je erover denkt om budgetten door te schuiven naar het volgende jaar 

een inspanning leveren om toch uitvoering te realiseren. Dat zou lastig kunnen zijn , maar 

hoeft niet onmogelijk te zijn. 

De afgelopen jaren waren  jaren van hoog begroten, vrij weinig ambitie, en vaak ook 
vertraging in de uitvoering van projecten waardoor we flinke overschotten overhielden . De 
burgers hebben in onze ogen te veel betaald. 
De steeds terugkerende opmerkingen dat we in de Limburg de gemeente zijn met de laagste 
lasten moet gezien worden als een “compliment” en dient niet als argument om onze 
belastingen te verhogen.  
 
Voorzitter we doen er in onze gemeenschap veel aan om mensen met elkaar te 
verbinden…..op alle vlakken en dat komt tot uiting in nagenoeg alle programma’s 
 
In het sociaal domein wordt nadrukkelijk ingezet op zelfstandigheid en saamhorigheid van de 
inwoners. Er wordt niet meer budget neutraal gebudgetteerd. Er wordt nu veel meer naar 
historische cijfers gekeken (omdat ze er nu ook zijn) en realistische inschattingen gemaakt 
om schommelingen te voorkomen. 
De PvdA wil het college dan ook complimenteren voor de aanpak op het sociale domein. 
 
Bibliotheek 
onlangs hebben we unaniem een raadsvoorstel aangenomen mbt de bibliotheek in onze 
gemeente. Wij hebben dus ook voor gestemd. We zijn blij dat de bezuinigingen van tafel zijn 
en de financiële positie van de bieb er een is die stabiliteit bied voor de toekomst. 
De PvdA is nog steeds van mening dat er onvoldoende gekeken is naar de opgestelde 
productbegroting door teveel nadruk te leggen op financiële controle en verantwoording bij 
de bibliotheek ipv in te zetten op nieuwe initiatieven. 
Voorzitter, er gaat te weinig visie uit van het college m.b.t. de bieb  



 

 

Met de productbegroting in de hand kun je keuzes maken als vertaling van de visie die je 
hebt. 
De bieb is bij uitstek geschikt om burgers met elkaar te verbinden. We twijfelen niet aan de 
capaciteiten van de medewerkers en vrijwilligers van de bieb. En je moet kunnen loslaten. 
Voorzitter …de PvdA vind dat het college doelen moet stellen waarbij aangegeven wordt wat 
we ermee willen bereiken. 
Kan het college de komende periode een visie document maken van waaruit je een keuze 
maakt van een of meerdere producten uit de productbegroting? 
 
Onderwijs in de voormalige greswarenfabriek 
Het afgelopen jaar heeft de PvdA voor een groot dilemma gestaan. Wat zouden de gevolgen 
zijn van het realiseren van onderwijs in de voormalige Greswarenfabriek. Trekken we ons 
geen te grote broek aan met het realiseren van dit enorme project. De PvdA is tot de 
conclusie gekomen dat ondanks dat er risico’s zijn als afhankelijkheid van leerlingaantallen 
en risico’s van onvoorziene zaken tijdens restaureren van het pand die tot extra kosten en 
vertraging in de tijd kunnen leiden, er zeker kansen zijn voor onze gemeenschap. 
 
Recreatie en toerisme 
Je hoort wel een dat onze gemeente Ingesloten ligt tussen Venlo en Roermond. Geografisch 
klopt dit natuurlijk.  
In de programmabegroting wordt geïnvesteerd in een Actieprogramma Vrijetijdseconomie 
regio Noord-Limburg met een bedrag van € 35.000 gedurende drie jaren. 
Zoals aangegeven in de kadernota Recreatie en Toerisme liggen de belangen echter vooral 
in de regio Midden-Limburg.  
T.a.v. Noord-Limburg wordt alleen ‘meegelift’  indien dit past.  
Voor de belangen voor toerisme en recreatie van onze gemeente is juist versterking van de 
samenwerking met de regio Midden-Limburg en buurgemeenten als Gemeinde Brüggen 
essentieel.  
Hiervoor is het belangrijk middelen te bestemmen en initiatieven te nemen.  
De PvdA vind dat hiervoor Jaarlijks budget moet worden ingezet. 
 
 
Voordat ik het woord geef aan Bert Holman over het onderwerp duurzaamheid wil ik kort 
ingaan op voor de PvdA wellicht laatste keer dat ze als autonome partij haar algemene 
beschouwingen uitspreekt. De PvdA heeft ervoor gekozen om te gaan samenwerken met 
andere partijen onder de naam, 
 

                                                  
 
De PvdA heeft een rijke geschiedenis in de gemeenteraad in de gemeente Beesel. 
Sinds 1974 maakt de PvdA deel uit van de gemeenteraad. De PvdA heeft heel wat 
raadsleden en “iets”minder wethouders geleverd in deze periode. In feite is de cirkel rond als 
de PvdA de verkiezingen in gaat met een samengestelde lijst met andere politieke partijen 
en ongeorganiseerden. In 1974 nam de PvdA ook al deel aan de 
gemeenteraadsverkiezingen met een samengestelde lijst (PPR, PSP en PvdA). De PvdA 
zoekt hierbij samen met andere naar verbinding in de gemeenschap om idealen te 
verwezenlijken.  
 
 
We leven in een tijd van individualisme. De onlangs opgerichte partij “Samen verder” wil 
werken aan een gemeenschap waarin burgers voor elkaar willen opkomen en er voor elkaar 
willen zijn en die elkaar helpen.  



 

 

focus hierbij is dat er voor alle 3 de kernen in onze gemeente aandacht is om zich te 
ontwikkelen. 

In Beesel gewoon “Samen Verder” 
 
 
Voor het onderwerp duurzaamheid geef ik graag het woord aan  Bert Holman. 
 
Voorzitter, 
Een van de zaken die samenhangt met duurzaamheid is, dat duurzaam langer duurt dan 4 
jaar. Dit betekent dat we moeten investeren in duurzaamheid voor een periode die vele 
malen langer is dan een raadsperiode, en investeren in zaken die pas een aantal generaties 
verder opbrengsten genereren.  
Dat is voor ons, politici vaak heel moeilijk, we zijn erg geneigd om alleen maar te kijken wat 
iets nu gaat kosten, en direct ook nu de opbrengst te willen scoren. 
Duurzaamheid moet dus niet alleen maar een mooi gebruikt woord zijn, maar een 
kernwaarde die tot uiting komt in onze gemeenschappelijke visie op de toekomst. 
 
 Een mooie beschrijving van het begin duurzaamheid die ik tegen kwam is de volgende: 
Kijk naar onze Aarde als een vat vol met kostbare grondstoffen. Je kunt het vat leeg maken 
en alles opgebruiken, maar dan hou je geen Aarde meer over.. 
Je kunt ook zorgen dat je alle grondstoffen die je gebruikt steeds weer opnieuw kunt blijven 
gebruiken. Dan kom je tot een circulaire economie en een aarde die er voor ons nageslacht 
ook nog is. 
De vraag die ik stel aan het college en ook aan de raad is : Bent u bereid de circulaire 
economie als uitgangspunt te hanteren voor al uw beleid?  
Hoe gaat U met ons zorgen dat er over een jaar of 40 nog een mooie levendige 
gemeenschap is in Beesel waarin wij gewoon “ samen verder”  kunnen? 
 
Het belangrijkste punt is ,ook in de lokale economie , onze burgers te motiveren om te 
investeren in de toekomst en te motiveren om misschien nu iets meer uit te geven, zodat er 
een toekomst en een leefbare gemeenschap voor onze kleinkinderen komt en blijft. 
 
Wij gaan Samen Verder! 


